
Pracovný list č. 7, 5. ročník – Ženský rod 

Prepíš poznámky do zošita v termíne od 1. 3. do 5. 3. 2021 

Vzory podstatných mien ženského rodu (tá) 

Podstatné mená ženského rodu skloňujeme podľa 4 základných vzorov: žena, ulica, dlaň, 

kosť. Prvé dva vzory (žena, ulica) platia pre podstatné mená ženského rodu, ktoré sú 

v základnom tvare (N sg.) zakončené na samohlásku -a. Ďalšie dva vzory (dlaň, kosť) platia 

pre podstatné mená ženského rodu, ktoré sú v základnom tvare (N sg.) zakončené na 

spoluhlásku.  

Vzor žena a ulica: 

 

Vzor žena – podľa vzoru žena skloňujeme podstatné mená 

ženského rodu, ktoré sú v základnom tvare (N sg.) 

zakončené na samohlásku -a, pred ktorou je tvrdá alebo 

obojaká spoluhláska. 

PRAVOPIS:  G sg. + N a A pl. = prípona –y!!! 

Pri skloňovaní podstatných mien podľa vzoru žena sa 

dodržiava pravidlo o rytmickom krátení.  

 

 

 

Vzor ulica – podľa vzoru 

ulica skloňujeme podstatné 

mená ženského rodu, ktoré 

sú v základnom tvare (N 

sg.) zakončené na 

samohlásku -a, pred ktorou 

je mäkká spoluhláska. 

 

 

 


